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PROTOKÓŁ nr XXX/14 

 
z XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 26 marca 2014 roku w godz.  
od 1400 – 1530 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Mickiewicza 5. 
 
 XXX sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2013 r., poz. 594). 
W sesji uczestniczyło: 15 radnych na ogólny stan radnych 15.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
oraz 
2. Jacek Jędraszczyk   -  Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    -  Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    -  Sekretarz Gminy, 
5. Zbigniew Kuzdżał   -  członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego,                   
6. Zygmunt Meisnerowski  -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
7. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska” „Życie Jarocina” 
 
Porządek obrad XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem wysłano pocztą 
radnym w dniu 14 marca 2014 roku. 
 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz Andraszak o godz. 1400 otworzył 
XXX sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radnych powiatowych, radnych Rady Miejskiej  Żerkowa, sołtysów oraz 
przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a zatem Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa 
w następujący brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2014”.,  

2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na kolejny okres, 
3) gospodarowania nadwyżką środków obrotowych, środkami uzyskanymi z tytułu zwolnień 

ustawowych oraz wpływami z dochodu związanego z prowadzeniem działalności gospodarczej  
w samorządowym zakładzie budżetowym – Zakład Aktywności Zawodowej PROMYK, 
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4) wyrażenia zgody na nie wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2015, 
5) przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Żerków, 
6) zamiany nieruchomości w Bieździadowie, 
7) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n. "Budowa kanałów bocznych dla 
sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach: Bieździadów i Stęgosz II i III etap 
gmina Żerków", 

8) zmiany uchwały nr XVIII/117/12. Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 
2012r. w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy 
Żerków, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

9) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa. 
10. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 
11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
12.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  
w obecności 15 radnych na sali obrad. 
Protokół z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 grudnia 2013r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady dniu 6 i 26 marca 2014 
roku oraz  biurze Rady Miejskiej i przed obradami XXX sesji. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Wojciech Raś – zwrócił się z prośbą, w imieniu mieszkańców z ulicy Osiedlowej  
w Chrzanie, o założenie oświetlenia ulicznego na ulicy Mostowej i na odcinku ulicy 
Osiedlowej od wiaduktu kolejowego do zabudowań. Odcinek ten nie jest zamieszkały, ale 
stanowi łącznik pomiędzy ulicą Osiedlową a centrum wsi, którym uczęszczają dzieci oraz 
osoby dojeżdżające do pracy. Prośba stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radna Maria Sołtysiak – wnioskowała o ujęcie w przyszłorocznym budżecie remontu dróg 
dojazdowych do pól: 

1) drogi na Urbanowie, na której w części znajduje się asfalt i w dalszej części tłuczeń, 
aby położyć na niej dywanik asfaltowy i ująć ją we wniosku o środki pomocowe  
z Urzędu Marszałkowskiego, 

2)  drogi prowadzącej na łąki, częściowo  utwardzonej żużlem, aby dalszą część tej drogi 
utwardzić, starając się o środki pomocowe. 

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek radnego Roberta Rogackiego o wyposażenie Auli 
Gimnazjum w Żerkowie w system wentylacyjny. Powodem założenia wentylacji jest nie tylko 
polepszenie komfortu auli, ale częste przypadki zasłabnięć uczniów podczas uroczystości 
szkolnych i innych.  
Przewodniczący przedstawił także pismo skierowane do radnych powiatowych o podjęcie 
działań w sprawie trzech interpelacji złożonych w ubiegłym roku na ręce Pana Burmistrza 
Jacka Jędraszczyka i skierowanych do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie w sprawie:  

1) Ograniczenia prędkości do 40 km/h na odcinku ulicy Mickiewicza przy przedszkolu. 
2) Montażu progu spowalniającego przy Gimnazjum. 
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3) Konserwacji rowów odwadniających na ulicy Jarocińskiej. 
Radny wniosek przekazał radnemu powiatowemu panu Zygmuntowi Meisnerowskiemu     
Radny Jan Barański- wnioskował o uzupełnienie sprawy związanej z uzupełnieniem sieci 
energii elektrycznej w Sali Wiejskiej w Dobieszczyźnie i naprawy podłogi. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – przypomniał, że występował z wnioskiem o ograniczenie 
prędkości i jej oznakowanie w miejscowości Brzóstków, czy będzie to zrobione? 
Pan Zbigniew Boruta – sołtys Sołectwa Brzóstkowa poinformował, że sprawa jest w toku 
załatwiania, Komisja z Powiatu pozytywnie zaopiniowała wniosek, który w najbliższym czasie 
będzie zrealizowany. 
 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIX sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla 
radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 7 – Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2014”. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Podkreślił, że „Program” 
określa zasady opieki na zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiega bezdomności zwierząt na 
terenie gminy.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 15 radnych na sali 
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/195/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2014”, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na kolejny okres. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący 
przypomniał, że wykaz analizowano na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady, 
wprowadzono drobne korekty,  po czym zapytał, czy radni mają uwagi bądź pytania?    
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 15 radnych na sali 
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/196/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na kolejny okres, stanowi 
załącznik  
nr 7 do protokołu. 

 
3) gospodarowania nadwyżką środków obrotowych, środkami uzyskanymi z 

tytułu zwolnień ustawowych oraz wpływami z dochodu związanego z 
prowadzeniem działalności gospodarczej w samorządowym zakładzie 
budżetowym – Zakład Aktywności Zawodowej PROMYK, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 15 radnych na sali 
w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr XXX/197/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
gospodarowania nadwyżką środków obrotowych, środkami uzyskanymi z tytułu zwolnień 
ustawowych oraz wpływami z dochodu związanego z prowadzeniem działalności gospodarczej 
w samorządowym zakładzie budżetowym – Zakład Aktywności Zawodowej PROMYK, 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

4) wyrażenia zgody na nie wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2015, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, zapytał czy są uwagi do 
projektu uchwały?  
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania, 
uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 3 głosy „przeciw, 1  głos „wstrzymujący” się  
w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/198/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nie wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2015, stanowi załącznik nr 
9 do protokołu. 
 

5) przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie 
Gminy Żerków, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania, 
uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujący” 
się w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/199/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Żerków, 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

6) zamiany nieruchomości w Bieździadowie, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, zapytał czy są uwagi do 
projektu uchwały?  
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania, 
uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujący” 
się w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/200/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie zamiany 
nieruchomości w Bieździadowie, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

7) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n. "Budowa 
kanałów bocznych dla sieci kanalizacji sanitarnej w  miejscowościach: 
Bieździadów i Stęgosz II i III etap gmina Żerków", 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, zapytał czy są uwagi do 
projektu uchwały?  
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania, 
uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujący” 
się w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/201/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia p.n. "Budowa kanałów bocznych dla sieci kanalizacji 
sanitarnej w  miejscowościach: Bieździadów i Stęgosz II i III etap gmina Żerków", stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
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8) zmiany uchwały nr XVIII/117/12. Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 
10 października 2012r. w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na 
obszarze Miasta i Gminy Żerków, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący dodał, że 
ustalenia poprzedniej uchwały nie uległy zmianie, jedynie zmieniła się kwestia nazewnictwa 
siedziby obwodowej komisji wyborczej ze słowa Komorze na Komorze Przybysławskie 18. 
Zapytał czy są uwagi do projektu uchwały?  
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania, 
uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”, 1 głos „przeciwny, 0  głosów „wstrzymujący” 
się w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXX/202/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie zmiany 
uchwały nr XVIII/117/12. Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012r. w sprawie 
utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 

 
9) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie 
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że budżet na rok 2014 w wyniku wprowadzonych zmian po 
stronie:  

•  dochodów do kwoty 34.199.975,30 zł, z tego: 
- dochody bieżące w kwocie 31.541.898,30 zł 
- dochody majątkowe w kwocie 2.658.077,00 zł 

Podkreśliła, że dochody obejmują także dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 3.901.862,00 zł; 
na realizację zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego w wysokości 135.000 zł oraz dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 
2.645.368,30 zł  

•  wydatków do kwoty 35.235.247,30  zł z tego: 
       - wydatki bieżące w kwocie 29.509.058,30 zł, 
       -  wydatki majątkowe w kwocie 5.726.189,00 zł,  
Wydatki obejmują w szczególności realizację zadań z zakresu administracji rządowej 
i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 3.901.862,00 zł, realizowanych 
w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w 
wysokości 184.200,- zł oraz wydatki na programy finansowane z udziałem środków, 
o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w części związanej z realizacją zadań jst  w 
wysokości 5.252.784,30 zł.  
Skarbnik Gminy szczegółowo uzasadniła propozycję wprowadzenia zmian w dochodach  
i wydatkach poszczególnych działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej. Wyjaśniła, że   
Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej o kwotę 5.194,- zł w dziale 852 rozdz. 
85215 na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych. 
Zwiększono plan dotacji celowej na 2014 rok w dziale 801 o kwotę 452.989,- zł na realizację 
zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego.  
Wojewoda Wielkopolski zwiększył: 

• plan dotacji celowej w dziale 852 rozdz. 85295 w wysokości 80.200,- zł na 
dofinansowanie programu "Pomoc państwa w zakresie dożywiania", 
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• plan w dziale 852 o kwotę 450,- zł na dodatkowe wynagrodzenie w opiece 
społecznej, 

Zmniejszono plan w dziale 852 o kwotę 85,- zł, a następnie zwiększono o 60.999,- zł. 
Natomiast Wojewoda Wielkopolski zarządzeniem Nr 136/14  zmniejszył plan o kwotę 8.639,- 
zł w dziale 852 na utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Ministerstwo Finansów  zmniejszyło subwencję oświatową  o kwotę 273.129,- zł. 
Ponadto zwiększono plan dochodów własnych w dziale 756 o kwotę 221.200,- zł - osoby 
prawne do końca stycznia samowolnie złożyły deklaracje podatkowe i dlatego w/g przypisu są 
wyższe planowane dochody niż przyjęto w/g szacunku do budżetu na 2014 r. 
Po stronie dochodów w dziale 921 rozdz. 92109 zmieniono oznaczenie w § jest 6209 , a winno 
być 6207. 
Wprowadzono do budżetu kwotę 189.291,30 zł po stronie dochodów i wydatków dla Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Żerkowie w celu realizacji Projektu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego, w tym  udział środków 
krajowych 1,51%, 85% środków z UE i 13,49% środków ZAZ 
Dokonano zmian po stronie wydatków w następujących działach: 

• 754 zmniejszono plan na zakupach bieżących o kwotę 3.999,- zł a przeznacza się na 
zakup motopompy pływakowej dla OSP - Szczonów § 6060 kwota 3.999,- zł, 

• 801 zmniejszono plan o kwotę 273.129,- zł, a zwiększono o 452.989,- zł,  
Ogółem planowane wydatki zwiększono o kwotę 179.860,- zł. 
Wprowadzono konieczne przesunięcia i zmiany w działach: 

• 900 przesunięto plan o kwotę 10.000,- zł między rozdz. 90001 a 90002 na opłatę 
podatku VAT, 

• 926 rozdz. 92601 ustalono plan w kwocie 133.000,- zł, w tym 75.000,- zł to kwota 
dofinansowania ze środków Unii Europejskiej na "Budowę boiska sportowego w 
Stęgoszy", "Budowę boiska sportowego w Raszewach" oraz "Budowę siłowni 
zewnętrznej jako miejsca rekreacji i wypoczynku w Żerkowie", 

• 921 rozdz. 92109 zwiększono plan o 25.000,- zł na "Budowę placu zabaw w 
Dobieszczyźnie", 

• 926 rozdz. 92605 ustala wyższy  plan o kwotę 63.200,- zł, w tym na "Remont murawy 
oraz zaplecza sanitarnego stadionu w Żerkowie" - 24.200,- zł i "Doposażenie boiska 
sportowego w Żerkowie" - 39.000,- zł. Zadania te będą w 80% sfinansowane przez 
Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że propozycja wprowadzenia zmian jest niezbędna w celu 
prawidłowego wykonania budżetu. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  
w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXX/203/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 marca w sprawie wprowadzenia 
zmian do budżetu w 2014 rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Punkt 8 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący – powiedział, że kolejnym punktem porządku obrad jest udzielenie przez  
Burmistrza Miasta i Gminy odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz – odpowiadając na pytanie  radnego Wojciecha Rasia wyjaśnił, że założenie 
oświetlenia musiałoby powstać od mostu w prawą i lewą stronę, ale sprawa jest 
skomplikowana, ponieważ nie ma tam linii energetycznej. Dlatego należy sprawdzić jaki 
będzie zakres prac i ile to zadanie będzie kosztowało. Przypuszczalnie zadanie nie zostanie 
zrealizowane w tej kadencji, ale można rozpocząć prace przygotowawcze. Dodał, że aktualnie 
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gminy nie stać, aby wszędzie zakładać oświetlenie, ale można wziąć pod uwagę te punkty 
gdzie więcej mieszkańców korzysta  je użytkują. 
Burmistrz – odpowiadając radnej Marii Sołtysiak wyjaśnił, że droga na Urbanowie jest do 
remontu pod asfalt - odcinek ok. 2 km,  to koszt, którego nie da się uchwycić. Gmina  
w ubiegłym roku otrzymała dofinansowanie ze środków WFOŚiGR wysokości 400 tys. zł,  
a w tym roku jest to kwota 100 tys. zł. Burmistrz podkreślił, że apetyt na wykonanie większej 
ilości zadań należy ograniczyć, bo z własnych środków gmina nie jest w stanie wnioskowanych 
zadań wykonać. Jest to temat, jako kolejne zadanie do przyjęcia w celu wykonania 
dokumentacji. Droga przy posesji pani Teresy Płóciennik, jest drogą na łąki, którą notorycznie 
zaorują rolnicy z prawej i lewej strony. Droga poniżej posesji pani Tereni w rzeczywistości jest 
bardzo szeroka, a obecnie jest wąska i wymaga wyznaczenia przez geodetę. Burmistrz 
przypomniał, że dwa lata wstecz tą drogę wytyczył geodeta, pod planowane oświetlenie. 
Burmistrz zastanawiał się czy w ogóle warto na tej drodze cokolwiek robić, bo gminy nie stać 
na to, aby w nieskończoność płacić geodecie, a rolnicy zaorują drogę, zajmując pas drogowy. 
Burmistrz uważał, że należy zacząć od karania osób, które wchodzą w pas drogowy. Drogi są 
potrzebne, ale trzeba mierzyć siły na zamiary, bo gmina jest w trakcie realizacji dużych zadań 
tj. kanalizacji  Bieździadowa i Stęgoszy. 

Burmistrz przechodząc do kolejnej sprawy powiedział, że wniosek radnego Roberta 
Rogackiego o wyposażenie Auli Gimnazjum w Żerkowie w system wentylacyjny jest 
uzasadniony. Przyznał, że w auli jest wentylacja grawitacyjna, ale przy dużej ilości osób, jest 
nie wystarczająca. Wspomniał, że można wymienić okna stałe na otwierane elektrycznie, żeby 
regulować dopływ świeżego powietrza lub wykonać klimatyzację. Reszta spraw 
przedstawionych przez radnego R. Rogackiego dotyczy radnych powiatowych. Burmistrz 
zobowiązał się do monitowania zadań zgłoszonych do Zarządu Dróg dotyczących ograniczenia 
prędkości na drodze powiatowej w Żerkowie, montażu progu spowalniającego przy 
Gimnazjum i konserwacji rowu odwadniającego przy ulicy Jarocińskiej od Policji w kierunku 
stawu po prawej stronie. 
Pan Zbigniew Kuzdżał – odpowiedział, że jeśli był ten wniosek na Zarządzie, którego sobie nie 
przypomina, to został skierowany pod obrady Komisji Bezpieczeństwa i powinna być jakaś 
informacja, jeżeli nie ma, to poprosi Dyrektora Zarządu Dróg o jej udzielenie. 
Pan Zygmunt Meisnerowski – przypomniał, że jeżeli chodzi rów to były dwie interpelacje. 
Pierwsza była od pani Barbary Urbańskiej i została załatwiona całkowicie. Pani Urbańska 
prosiła o ścinkę pobocza na całym odcinku i odprowadzenia wody oraz naprawienia 
nawierzchni drogi na tych odcinkach, które zostały uszkodzone. Druga interpelacja dotyczyła 
także rowu po prawej stronie ulicy Jarocińskiej, związana z przebudową  wszystkich 
przepustów, mostków. Podobno są to sprawy  dokumentacyjne, a sprawa na tym etapie była 
pilotowana przez pana Kaspra Ekerta.  Podkreślił, że pierwsza część interpelacji została 
załatwiona, a co do drugiej sprawy nie jest zorientowany. 
Przewodniczący – powiedział, że prosi o sprostowanie, aby temat uważać za zamknięty, bo na 
tym etapie nie ma satysfakcji, to są na razie obiecanki i ma nadzieję, że sprawa zostanie 
zrealizowana. 
Burmistrz odpowiadając na pytanie radnego Jana Barańskiego wyjaśnił, że prądy na sali były 
zrobione przed jej uroczystym otwarciem. Możliwe, że jeszcze jest coś zostało do zrobienia, ale 
to chyba tylko kosmetyka. Natomiast jeżeli chodzi o podłogę, to była olejowana przed 
otwarciem sali i inwestycja została zakończona. 
Radny Jan Barański – powiedział, że można komisyjnie pojechać na salę i zobaczyć, że na 
podłodze są same dziury.  Chodzi mi także o olejowanie podłogi, bo w niektórych miejscach 
jest w stanie surowym. 
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Burmistrz – odpowiedział, że jest to podłoga drewniana i przy jej użytkowaniu robią się 
wgłębienia od szpilek, w których panie przychodzą na imprezy. Możliwe, że przy malowaniu 
pominięto niektóre miejsca, ale nie chcę nikogo tłumaczyć. 
Radny Jan Barański- złożył wniosek o dokończenie oświetlenia w Dobieszczyźnie, końcówka 
miejscowości przy drodze na Miniszew. 
Burmistrz – odpowiedział, że oświetlenie jest zakładane tam, gdzie chodzą ludzie, gdzie jest to 
oświetlenie naprawdę potrzebne, a nie tylko dla jednej czy dwóch posesji. 
Przewodniczący – wnioskował o zakończenie dyskusji i przejście do kolejnego punktu obrad 
sesji, zapytał czy radny jest usatysfakcjonowany odpowiedzią. 
Radny Jan Barański – odpowiedział, że tak. 
 
Punkt 9, 10 -  Przewodniczący kontynuując obrady sesji, powiedział, że kolejne punkty 
porządku obrad  to: sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa 
oraz sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2013. 
Przypomniał, że sprawozdania były odczytane na wspólnym posiedzeniu komisji, dokonano 
drobnych korekt i czy są jeszcze uwagi do sprawozdań? 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych sprawozdań akceptując je. 
 
Punkt 11 - Wolne głosy i wnioski. 
Burmistrz  zabierając głos przedstawił pismo – zapraszające zainteresowanych mieszkańców 
Gminy Żerków na uroczystą promocję książki „Kretków. Właściciele – Zabytki – 
Duszpasterze”, która ukaże się w tych dniach nakładem wydawnictwa Zysk i S-ka, autorstwa 
ks. dr hab. Jana Grzeszczaka. Promocja odbędzie się 11 kwietnia 2014  
o godz. 16.00 w auli Centrum Józefologicznego przy ul. Złotej 144 w Kaliszu. Burmistrz 
przedstawił porządek spotkania promującego książkę, zapraszając radnych, sołtysów i osoby 
chętne do wzięcia udziału. Poinformował, że zaproszenie zostało skierowane  
od naszego krajana, syna tej ziemi - ks. dr hab. Jana Grzeszczaka, rektora Wyższego 
Seminarium Duchownego w Kaliszu. Podkreślił, że jest to dalszy ciąg tematu, który był 
prezentowany 8 czerwca 2013r. w Kretkowie jako roboczy materiał. Książka wieńczy  
w materialny sposób historię ziemiaństwa i duchowieństwa na tym terenie. Nadmienił, że  
ks. proboszcz z Kretkowa organizuje wspólny wyjazd autokarem, z którego osoby chętne mogą 
skorzystać lub można w własnym zakresie pojechać. 
/Pismo – zaproszenie stanowi załącznik 15 do protokółu.    
Burmistrz – poinformował o organizacji na terenie Żerkowa Mistrzostw Euro Rugby U-18  
w dniach 12(sobota) i 16(środa) kwietnia 2014r.   
Przewodniczący – zaproponował, aby osoby zainteresowane wyjazdem do Kalisza zgłaszały 
się do biura Rady Miejskiej Żerkowa w celu organizacji  wyjazdu. 
Sekretarz Gminy – poinformował, że są plakaty i ulotki informacyjne o organizowanej dużej 
imprezie Euro Raugby 2014. Żerków jest jednym z miast, które gości jedną grupę zawodników, 
cztery zespoły: Chorwacji, Litwy, Szwajcarii i Luksemburga. W programie Mistrzostw są dwa 
dni meczowe w Żerkowie. Na ulotkach przedstawiono godziny oraz w jakim mieście odbywają 
się mecze. Zawodnicy przez cały tydzień mieszkają w Żerkowie, w Hotelu „MCT”. Mecze 
odbędą się na Stadionie im. Janusza Jajczyka w Żerkowie, wstęp wolny. Boisko zostało 
przystosowane do odbycia meczy w rugby, a środki na ten cel gmina otrzymała od Marszałka 
Wielkopolskiego. Mecz finałowy podgrupy w dniu 16.04.2014 r. o godz. 15.30 będzie 
transmitowany na żywo  w TVP Poznań. Sekretarz podkreślił, że jest to duża promocja dla 
gminy Żerków. Liczymy na publiczność ze szkół, będą zorganizowane autokary, aby  uczniowie 
mogli dojechać i odjechać po meczach. Zapraszamy wszystkich, będą pamiątkowe wejściówki, 
które  zostaną rozdane szkołom, a osoby indywidualne mogą dostać na miejscu.  
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W mistrzostwach bierze udział większość miast spod Poznania, czyli powiaty i gminy bogate tj. 
Pobiedziska, Wronki, Szamotuły i miasto Gniezno oraz Żerków. 
Przewodniczący – zaprosił radnych, sołtysów do wzięcia udziału w imprezach oraz zapytał, kto 
jeszcze chce zabrać głos?  
Radny Wojciech Raś – zapytał na jakim etapie są prace budowy ulic w Chrzanie?  
Burmistrz – odpowiedział, że gmina przygotowuje się do ogłoszenia przetargu na budowę ulicy 
Wiśniowej bo ulica Jabłoniowa nie ma rozwiązanych warunków gruntowych i odprowadzenia 
wód opadowych i roztopowych.  
Radny Wojciech Raś – wnioskował, aby wykonać  remont ulicy Jabłoniowej. Nie chciałbym 
być sędzią między tymi ulicami, ale na Jabłoniowej mamy o wiele więcej posesji i więcej osób 
by skorzystało z tego dobra. 
Burmistrz – odpowiedział, że wie, iż wszyscy korzystają, ale można jedynie poczekać   
z ogłoszeniem przetargu w celu uzgodnienia spraw gruntowych z PKP. Burmistrz wyjaśnił, że 
należy uzyskać wymagane uzgodnienia w zakresie warunków budowy rowu na działce będącej 
we władaniu PKP. Burmistrz obiecał, że sprawa drogi zostanie skonsultowana z projektantem, 
co w tej kwestii da się zrobić.  
Burmistrz poinformował, że na budowę siłowni Żerkowie, boiska w Stęgoszy i Raszewach oraz 
placu zabaw w Dobieszczyźnie w najbliższym czasie będą kierowane zapytania ofertowe. 
Natomiast złożony wniosek na dofinansowanie budowy Amfiteatru w Żerkowie jest aktualnie 
sprawdzany, analizowany w Departamencie PROW w Poznaniu. Po zaakceptowaniu wniosku 
zostanie ogłoszony przetarg na wykonawcę. 
Radna Barbara Królak – zwróciła się z wnioskiem do radnych powiatowych o ponowne 
rozpatrzenie wykonania remontu chodnika z Przybysławia do szkoły. Wniosek Sołectwo 
Antonin złożyło w roku 2013, który nie został ujęty w budżecie powiatowym roku 2014. Radna 
wnioskowała, aby chodnik ponownie obejrzała Komisja Bezpieczeństwa, bo po okresie 
zimowym jest w gorszym stanie niż był w roku poprzednim. Prosiła także o obejrzenie drogi 
asfaltowej w Przybysławiu po prawej stronie. W asfalcie zrobiły się  zagłębienia i podczas 
opadów deszczów, tworzą się olbrzymie kałuże, które nie mają odpływu. Dlatego prosi  
o sprawdzenie stanu technicznego drogi i wykonania remontu. 
Pan Zbigniew Kuzdżał – odpowiedział, że w sprawie remontu drogi należy złożyć wniosek do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
Pan Zygmunt Meisnerowski – wyjaśnił, że remont chodnika jest zatwierdzony i będzie robiony. 
Przewodniczący – przypomniał radnym, że dnia 10 kwietnia br. odbędzie się wspólne 
posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa i rozpocznie się o godz. 13.00 w siedzibie 
Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Żerkowie. 
 
Punkt 12 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o 1530 sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska         Przewodniczący Rady Miejskiej  
         Żerkowa 
 
                / - /  Grzegorz Andraszak  
 
 


